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Gewestwegen  -  Vermindering zebrapaden

De laatste jaren berichten de kranten meer en meer over het verdwijnen van zebrapaden 
op gewestwegen. Burgers worden hierin vaak verrast. Op drukke gewestwegen die 
woonkernen doorsnijden, zijn deze zebrapaden vaak noodzakelijk om met een minimum 
aan veiligheid de schoolroute, het woon-werkverkeer of recreatieve verplaatsingen te 
doen. Toch lijkt er een tendens om het aantal zebrapaden te verminderen.

Deze evolutie stuit niet enkel tegen de borst vanuit het perspectief van de overstekende 
voetganger of fietser, maar ook vanuit snelheidsremmende overwegingen. Een zebrapad 
zou normaliter moeten aanmanen tot een aangepaste snelheid met het oog op potentiële 
overstekers. Met het verdwijnen van deze zebrapaden, wordt ook hier een stap achteruit 
gezet. Het verwijderen van zebrapaden leidt dus tot een onveiligere verkeerssituatie op 
twee vlakken, zowel met betrekking tot de overstekende zwakke weggebruiker als ten 
opzichte van de snelheidsmatigende functie.

1. Met welke motiveringen beslist het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) om 
zebrapaden te verwijderen op gewestwegen? Welke criteria bestaan hierover? 
Worden de belangrijkste stakeholders, zijnde buurtbewoners en de stad, steeds 
gecontacteerd alvorens het nemen van zulke beslissingen?

2. Kan de minister een concrete en gedetailleerde oplijsting geven van de verdwenen 
zebrapaden op gewestwegen? Gelieve deze per provincie te schikken.

3. Worden er, met het oog op de tweede functie van een zebrapad, alternatieve 
snelheidsbeperkende maatregelen besproken bij het verwijderen van een zebrapad? 

Zo ja, welke zijn dit en in welke mate worden deze uitgevoerd?

Zo neen, waarom niet?
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1. het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) heeft de richtlijnen over hoe 
oversteekvoorzieningen worden uitgerust in het dienstorder MOW/AWV/2011/6 
gegoten. 
De aanleg, maar ook de afschaf van voetgangersoversteken wordt steeds op de 
Provinciale Commissie voor Verkeersveiligheid (PCV) behandeld waar de 
verschillende stakeholders, zoals onder meer de gemeente en politie, zijn 
vertegenwoordigd.

2. Deze data wordt niet bijgehouden door het AWV.

3. Het zebrapad kan geen snelheidsbeperkende functie vervullen gelet op het feit dat 
de veiligheid van de overstekende voetganger voorop gaat. Indien de snelheid op 
een bepaald wegvak te hoog is, neem ik andere maatregelen om de snelheid van het 
gemotoriseerd verkeer te doen dalen dan de aanleg van zebrapaden. Zo heb ik de 
afgelopen legislatuur enorm geïnvesteerd in de plaatsing van trajectcontroles.
Daarnaast kunnen inderdaad ook infrastructurele en snelheidsremmende 
maatregelen genomen worden als dit nodig is. Hierbij denk ik bijvoorbeeld aan de 
aanleg van middeneilanden, poorteffecten, rijstrookversmallingen…. Bij de 
bespreking van de afschaf van een bepaald zebrapad op de PCV-vergadering kunnen 
bovenstaande maatregelen aan bod komen en besproken worden.


